
Πολίτικη

Καπέλο στο ρεύμα για
χάρη

«ΚΑΠΕΛΟ» 30 δρχ. το 
κιλοβάτ θα πληρώνει η 
ΔΕΗ στην εταιρεία 
ΤΚΑΟΈΒΕί που θα 
αναλάβει το έργο του 
Λαυρίου επιβαρύνοντας 
ανάλογα τους κατανα
λωτές.

Σκάνδαλο που προκάλεσε 
χθες την έντονη αντίδραση του 
ΠΑΣΟΚ, το οποίο κατήγγειλε 
την μεθόδευση σημειώνοντας 
παράλληλα τον καθοριστικό ρό
λο του αντιπροσώπου της 
ΤΚΑΌΓΕΒΕί και προσωπικού 
φίλου του Πρωθυπουργού κ. Κ.
Κυρατσάκη.

Ένα όνομα που αναμείχθηκε 
και στην υπόθεση ανάθεσης του 
έργου για την τοποθέτηση καλω
δίων σύνδεσης Κρήτης - ηπειρω
τικής Ελλάδος όπως προκύπτει 
από την αλληλογραφία Γ. Ζω- 
τιάδη κάι Κ. Κυρατσάκη που δη
μοσιεύουν σήμερα «ΤΑ ΝΕΑ».
Επίσης καταγγέλλεται ανάμειξη 
και στην πώληση της εταιρείας 
«ΑΣΠΡΟΦΟΣ» θυγατρικής των 
κρατικών διυλιστηρίων
(ΕΛΛΑ).

Χθες ο υπουργός Εθνικής Οι
κονομίας κ. Στέφ. Μάνος ενο
χλημένος από τις επισημάνσεις

Ρεπορτάζ:
Δ. ΤΣΑΛΑΠΑΤΗΣ, 
Γ. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ

των «ΝΕΩΝ» αποπειράθηκε να 
κάνει επίθεση κατά της εφημερί
δας μας.

Έτσι όλως τυχαίως, όπως εί
πε, πέρασε χθες από την αίθου
σα των δημοσιογράφων, στον 
έκτο όροφό, ο κ. Στέφ. Μάνος.

Το όλως τυχαίως, κατέρρευσε 
αμέσως μόλις ο κ. Μάνος άρχισε 
να σχολιάζει ανεπίσημα βέβαια 
αλλά προκλητικά το χθεσινό 
πρωτοσέλιδο των «ΝΕΩΝ» 
«Παιχνίδι με την τιμή του ρεύ
ματος».

Αυτό που ήθελε να πει ήταν 
ότι «ΤΑ ΝΕΑ» με το αποκλειστι
κό ρεπορτάζ τους ήταν σαν να 
ήθελαν να αυξηθεί η τιμή του 
ρεύματος, τη στιγμή που εκείνος 
με την στάση του στο όλο θέμα 
«παγώνει» -  κατά την άποψή του
— την ανατίμηση που προτείνει η 
διοίκηση της ΔΕΗ.

Απέκρυψε όμως ο κ. Μάνος 
ότι ήδη η ΔΕΗ:
— ανακήρυξε σύμφωνα με τις 
εντολές της κυβέρνησης ως «κατ' 
αρχήν μειοδότη» για την μονάδα 
του Λαυρίου την εταιρεία 
ΤΚΑΟΓΕΒΕί
— η παραγωγή του ρεύματος 
κοστίζει έτσι ακριβότερα
— από την εταιρεία που έχει 
αναθέσει να μελετήσει την απο- 
δοτικότητα της ΔΕΗ περιμένει 
προτάσεις για ιδιωτικοποίηση 
(διαχωρισμό της ΔΕΗ σε 3 «κομ
μάτια»).

Το σκάνδαλο με την ΤίΤΛΟ 
ΤΕΒΕΕ αλλά και τις τιμές του 
ρεύματος καταγγέλλει με χθεσι
νή ανακοίνωσή του το ΠΑΣΟΚ 
υπογραμμίζοντας ότι με την 
απόφαση ικανοποιείται ο κ. Μη- 
τσοτάκης, αφού όσα είχε συμ
φωνήσει στις ιδιαίτερες επαφές 
του τον Φεβρουάριο του 1991 με 
τον εκπρόσωπο της ΤΙΤΑΟΤΕ- 
Β Ε ί κ. Νταβινιόν τον Φεβρουά-
ζ π ια  ν  ;

της TRACTEBEL

3ΐο του 1991, υλοποιούνται.
«Ικανοποιημένος, τονίζεται, 

τρέπει να είναι και ο “γνωστός”, 
κ. Κυρατσάκης, αντιπρόσωπος 
εης TRACTEBEL στην Ελλάδα.

Ο υπουργός Εθνικής Οικονο
μίας - Οικονομικών της κυβέρ
νησης Μητσοτάκη, ο κ. Στέφ. 
Μάνος κρύβει ωστόσο τις επι
πτώσεις στην τιμή του ρεύματος 
από τις διαδικασίες αυτές τις 
οποίες γνωρίζει όπως και όλα 
όσα συνέβησαν στην προχθεσινή 
μαραθώνια συνεδρίαση του 
Δ.Σ. της ΔΕΗ.

«Δεν είναι σαφείς οι διευκρι
νίσεις της εταιρείας, πρόκειται 
για “γκρίζες απαντήσεις”, επι- 
σημάνθηκε στην κρίσιμη συνε
δρίαση από μέλη του Δ.Σ. που 
αρνήθηκαν την κατακύρωση.

Η κατακύρωση έγινε με ψηφο
φορία 7-4. Δήλωσαν αποχή οι 
Ξκπρόσωποι των εργαζομένων 
Δ. Αγορής, Κ. Παπαδημη- 
ιρίου, το μέλος του Δ.Σ. Π. Πα- 
ιχέντης και ο εκπρόσωπος του 
ΓΕΕ Μαρής.

Δεν είναι τυχαίο ότι ούτε οι 
τυναρμόδιοι υπουργοί Εθνικής 
Οικονομίας κ. Μάνος και (ο μέ- 
Κρι προχθές) Βιομηχανίας κ. 
Παλαιοκρασσάς, που χειρίσθη- 
καν το όλο θέμα, καθώς και η 
διοίκηση της επιχείρησης, αρ- 
νούνται να απαντήσουν σε κρί
σιμα ερωτήματα του εκπροσώ
που των εργαζομένων στο Δ.Σ. 
της ΔΕΗ κ. Δ. Αγορή που επι
σημαίνει με έγγραφό του (από 
12/11/92) ότι:

«Για να διευκολυνθεί η κρίση 
του Δ. Συμβουλίου σχετικά με το 
αν οδηγεί σε φθηνότερο κόστος 
KWH η επιλογή του turn key 
έναντι του BOOT, παρακαλώ να 
μας απαντήσετε στα εξής απλά 
ερωτήματα:

»1. Αν την 1/1/93 είχε ολοκλη
ρωθεί η κατασκευή του σταθμού 
συνδυασμένου κύκλου του Λαυ
ρίου με τη μέθοδο του BOOT και 
η ΔΕΗ αγόραζε την παραγόμενη 
ηλεκτρική ενέργεια επί ένα μήνα 
(Ιανουάριο 1993) ποια θα ήταν η 
μέση τιμή ανά KWH που θα κα
τέβαλλε η ΔΕΗ στην ΤΡΕ αν η 
συνολική ενέργεια που επέλεγε 
να αγοράσει η ΔΕΗ εντός αυτού 
του μήνα ήταν 300 GWH, είτε 
200 GWH είτε 100 GWH με δε
δομένο ότι η νυκτερινή παραγω
γή θα είναι το 1/3 της ημερήσιας;

»2. Πώς θα διαμορφώνονταν 
οι τιμές που υπολογίσθηκαν 
ανωτέρω, αν στην τιμή του Φυ
σικού Αερίου επιβληθεί φόρος 
της τάξεως του 20%;

»3. Αν πλέον του φόρου 20% 
συμβεί και αύξηση της διεθνούς 
τιμής του Φυσικού Αερίου κατά
15%, πώς διαμορφώνονται οι τι
μές του ερωτήματος 1;

»4. Αν αντί για Φυσικό Αέριο 
καταναλώνεται πετρέλαιο με τα 
χαρακτηριστικά που προδια
γράφονται στις προσφορές των 
ΤΡΕ και ABE, τότε πώς διαμορ
φώνονται οι τιμές του ερωτήμα
τος 1;».

Ό πω ς προκύπτει από στοι
χεία των μηχανικών της ΔΕΗ, 
όταν το μέσο κόστος παραγωγής 
της κιλοβατώρας είναι για τη 
ΔΕΗ 10,2 δρχ., οι τιμές στις 
οποίες θα πρέπει να αγοράζει το 
ρεύμα από την TRACTEBEL 
είναι:
— με καύσιμο φυσικό αέριο 
13,073 - 29,604 δρχ. η κιλοβατώ
ρα (ανάλογα με το μέγεθος των 
φορτίων).
— με προσαύξηση 20% λόγω 
φορολογίας, και 15% λόγω διε
θνούς τιμής, η τιμή φθάνει τις 
14,733 δρχ. το κιλοβάτ - 31,265 
δρχ-
— η τιμή με καύσιμο πετρέλαιο 
ντίζελ κυμαίνεται 29,132 δρχ. - 
45,594 δρχ. το κιλοβάτ.

Το σημαντικότερο όμως που 
γνωρίζει σαφώς και ο υπουργός 
Εθνικής Οικονομίας είναι ότι με 
την καθυστέρηση στην εισαγωγή 
φυσικού αερίου η μονάδα της 
TRACTEBEL (αν κατασκευα- 
σθεί) θα λειτουργήσει με καύσι
μο ντίζελ.

Πάντως, μετά τις αποκαλύ
ψεις (και τα ντοκουμέντα στο 
Δ.Σ. της ΔΕΗ) δεν θα πρέπει για 
τους συναρμοδίους υπουργούς 
της κυβέρνησης να θεωρείται 
«απόμακρο στοιχείο» η περί
πτωση απιστίας.

Σε άλλη ανακοίνωσή του το 
ΠΑΣΟΚ αποκαλύπτει επίσης 
χθες ότι:
•  Η κυβέρνηση περιφρονώντας 
τις πραγματικές οικονομικές και 
αναπτυξιακές ανάγκες της χώ
ρας προχωρεί στο ξεπούλημα 
της κερδοφόρας «ΑΣΠΡΟΦΩΣ» 
στη γνωστή από τις «ιδιαίτερες» 
σχέσεις με τον κ. Πρωθυπουργό, 
αλλά και τον «γνωστό» κ. Κυρα
τσάκη, TRACTEBEL...

Τα καλώδια
Η ανάμειξη του ονόματος του 

κ. Κυρατσάκη στην υπόθεση των 
καλωδίων σύνδεσης Κρήτης - 
Ηπειρωτικής Ελλάδας φαίνεται 
από την αλληλογραφία του με 
τον Γ. Ζωτιάδη του Μαρτίου του 
1990. Απ’ αυτήν προκύπτει ότι:

μετά την απόρριψη της προσφο
ράς από την εταιρεία NOS, ο 
δικηγόρος Ζωτιάδης πρότεινε 
στον κ. Κυρατσάκη να στραφούν 
στην εταιρεία BICC.

Λεπτομέρεια: ο αποθανών δι
κηγόρος Γ. Ζωτιάδης ήταν για 
πάρα πολλά χρόνια νομικός 
σύμβουλος του υπουργείου 
Εξωτερικών. Ιδιαίτερα δραστη
ριοποιήθηκε στα χρόνια της δι
κτατορίας, όταν ήταν ο δικηγό
ρος της χούντας στη δίκη του 
καθεστώτος των Αθηνών που 
έγινε στο Συμβούλιο της Ευ
ρώπης!

Σ’ όλες τις επιστολές Ζωτιάδη 
προς Κυρατσάκη αναφέρεται 
και το όνομα «Τζώνη».

«ΤΑ ΝΕΑ» επικοινώνησαν με 
τον πρέσβη κ. Τζων Σωσσίδη, 
γνωστό και του Πρωθυπουργού 
και του κ. Κυρατσάκη.
— Ουδεμία σχέση έχω με έργα. 
Γνώριζα από το υπουργείο Εξω
τερικών τον Ζωτιάδη και έχω 
κοινωνικές σχέσεις με τον κ. Κυ
ρατσάκη. Πέραν αυτού ουδέν 
άλλο, ήταν η απάντησή του.

Επίσης «ΤΑ ΝΕΑ» επικοινώ
νησαν και με την εταιρεία J and 
Ρ. η οποία αναφέρεται σε επι
στολή Ζωτιάδη προς Κυρατσά
κη για τα έργα εγκατάστασης 
υποθαλάσσιου καλωδίου. Ο εκ
πρόσωπός της Δάκης Ιωάννου 
μας δήλωσε πως ουδεμία πρόθε
ση εξεδήλωσε η εταιρεία του για 
το έργο.

Στη Βουλή
Ερώτηση για το ρόλο του κ. 

Κυρατσάκη κατέθεσε χθες στη 
Βουλή και ο βουλευτής του ΠΑ
ΣΟΚ κ. Κ. Κουλούρης. Ο βου
λευτής καταγγέλλει ότι στη συ
νάντηση του Νταβός τον Έλλη
να Πρωθυπουργό συνοδέυσε και 
ο κ. Κυρατσάκης και προσθέτει:

Μετά το Νταβός του κ. Μη
τσοτάκη το 1991, συνοδέυσε ή 
όχι ο κ. Κυρατσάκης τον Έλλη
να Πρωθυπουργό στο Como της 
Ιταλίας, στο οποίο είχε συνάντη
ση με τον Τούρκο γερουσιαστή 
Metim Toker, στενότατο φίλο 
του Ντεμιρέλ και γαμπρό του 
Ινονού;

Για το θέμα της Traktebel έρω
τά τους υπουργούς Εθνικής Οι
κονομίας, Εξωτερικών και Βιο
μηχανίας: Ο κ. Κυρατσάκης δεν 
είναι μόνο ταμίας και διαχειρι
στής του κ. Μητσοτάκη, αλλά 
είναι και ο άμεσα ενδιαφερόμε
νος για να κερδίσει η Traktebel 
τη δουλειά της ΔΕΗ της μονά-

«ΤΑ ΝΕΑ», Πέμπτη 10 Δεκεμβρίου 1992
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Ta τρία 
αποκαλυπτικά 
έγγραφα για 
τα καλώδια
ΤΑ τρία έγγραφα της αποκαλυπτικής αλληλογραφίας Γ. 
Ζωτιάδη - Κ. Κυρατσάκη για την ανάθεση του έργου 
πόντισης καλωδίων μεταξύ ηπειρωτικής Ελλάδας και 
Κρήτης. _
Με το πρώτο χειρόγραφο Fax (με ημερομηνία 16.3.90) η 
εταιρεία Noethern Ocean Services Ltd ενημερώνει τον Γ. 
Ζωτιάδη πως αρνείται την προσφορά:
Παρακαλώ βρείτε συνημμένη την επίσημη απάντησή μας. 
Δυστυχώς πρέπει να αρνηθούμε την προσφορά. Θα ήθελα να 
σας ευχαριστήσω για την εξαιρετική ευγένεια που μου 
δείξατε κατά τη συνάντησή μας. Τα έγγραφά σας προσφοράς 
εργοληψίας θα επιστραφούν πάραυτα.
Με φιλικούς χαιρετισμούς 
ΣτιούαρτΤζ. Μακμπέιν
Στο Fax επισυνάπτεται το παρακάτω γράμμα της NOS στον 
Γ. Ζωτιάδη:
Υπόψη του δροςΓ. Ζωτιάδη.
Αγαπητοί κύριοι, μετά τη δέουσα μελέτη, οι διευθυντές της 
Northern Ocean Services εκφράζουν τη λύπη τους γιατί δεν 
μπορούν να κάνουν ¡προσφορά εργοληψίας εναντίον εκείνης 
της Public Power Corporation.
Λυπούμεθα που δεν μπορούμε να είμαστε περισσότερο 
εποικοδομητικοί, αλλά πιστεύουμε πως η κλίμακα του 
προγράμματος (project) υπερβαίνει αυτή τη στιγμή τη 
σφαίρα των δραστηριοτήτων μας και το μακροπρόθεσμο 
αναπτυξιακό μας σχέδιο.
Η Northern Ocean Services θα ήθελε να σας ευχαριστήσει για 
την ευκαιρία και θα ζητούσε, στο όχι πολύ μακρινό μέλλον, 
να επανεξετασθεί ως υποψήφια για παρόμοια προγράμματα 
(projects).
Ειλικρινά δικός σας 
S.G.McBain (Σ. Τζ. Μακμπέιν)
Διευθυντής Μάρκετινγκ
Και ύστερα από αυτό η νέα πρόταση Ζωτιάδη προς τον κ. 
Κυρατσάκη για την B . I . CC.
Συνημμένως αποστέλλω δύο επιστολές που έλαβα από τη 
Northern Ocean Services Ltd σήμερα το πρωί. Έ μαθα ήδη 
από χθες αργά τη νύχτα την απορριπτική τους απάντηση 
οφειλομένη σε διάσταση απόψεων μεταξύ της NOS 
(θυγατρικής) που θα εκτελούσε το έργο και εισηγήθην υπέρ 
συμμετοχής εις το διαγωνισμόν και του Δ.Σ. της Cable & 
Wireless, η οποία σε σύσκεψη χθες αργά απέρρεψε το project. 
Δυστυχώς, λόγοι αρνήσεως οφείλονται σε κακή εκτίμηση εκ 
μέρους των καταστάσεων εις Ελλάδα και δανειοδοτικών 
δυσχερειών, που νομίζουν θα αντιμετώπιζαν.
Κατόπιν των ανωτέρω, ήδη ξαναστρεφόμεθα στη B.I.CC. 
Χαιρετισμούς στον Τζώνη που θα επιδιώξω να τον 
ενημερώσω ευθύς ως έχω περισσότερες λεπτομέρειες.
Μ ’ αγάπη 
Γ ιώργος


